
Generalforsamling 2023 
 
Dete er Vor Frue Friskoles 5. GF inkl. den s��ende. Det er den 3. e�er vi er gået skoledri�.  
 
Ifm. med denne formandsberetning, så læste jeg revy på mine foregående beretninger og kunne konstatere 
en rød tråd i beretningerne ……. 
 
”Det er ikke nemt at drive skole” 
 
I 2022 blev ingen undtagelse. Vi slap for Covid 19 udfordringer, men �l gengæld, så blev vi mødt af 
energikrise og infla�on, hvilket betød, at vi var nødsaget �l at regulere og opjustere skolepengene. Simpelt 
spørgsmål om re�dig omhu.  
 
Vi har i dag en meget idyllisk skole med en af landets skønneste skolegårde. En skole, hvis rammer vi 
befinder os godt i, men desværre er rammen ved at være fyldt ud.  
 
Vi udvidede i 2022 med SYD-gruppens lokaler. Det betyder umiddelbart, at vi ikke kan udvide yderligere på 
den nuværende loka�on.  
 
Med den vækst vi oplever, så siger prognosen, at vi løber tør for m2 i skoleåret 24/25.  
Bestyrelsen er meget opmærksomme og fokuserede på denne udfordring og har bl.a. været i dialog med 
vores udlejer, der er med på ideen om at bygge en pavillon-skole nede ved junglen. Her er udfordringen, at 
vi skal via kommunen og at området ligger i landzonen.  
 
Bestyrelsen ser også på alterna�ve adresser i en atrak�v radius af den nuværende adresse. Det kunne 
handle om en adresse med eksisterende bygning/er eller en grund, hvor der er mulighed for at bygge en ny 
skole. Vi har i den forbindelse indgået samarbejder med lokale ejendomsmæglere, der er opmærksomme 
på vore behov.  
 
Vi har også skulle forholde os �l nye generelle krav �l fakturering og bogholderi, som har betydet en 
investering i et nyt økonomiprogram – penge som kunne havde været brugt i dagligdagen �l eleverne. 
Heldigvis har vi Jessie, som har godt styr på den del af bu�kken.  
 
Vi vil i nærmeste frem�d også skulle forholde os �l den økonomiske fordeling mellem skole og sfo. 
Revisoren ”�lgiver” pt., at lønudgi�en �l sfo-ansate overs�ger det statslige �lskud. Det betyder, at skolen 
pt. hjælper �l dri�en af sfo’en. Det må vi faktuelt ikke. Derfor skal vi i det kommende skoleår nytænke en 
løsning, der kan udløse højere indbetaling for at have sit barn i sfo.  
Bestyrelsen mødes typisk en gang om måneden i 2 �mer for at tale skole. Vi diskuterer poli�kker og 
strategier, vi forholder os �l forslag fra forældrene og taler om personale og børn. Vores diskussioner bliver 
taget �l referat og offentliggøres, så I forældre er opdateret.  
 
Her vil jeg lige benyte lejligheden �l at komme med et reklameindslag, som på ingen måde er nytænkning , 
men en gammel traver.  
 
 ”det er vores skole” og kommandovejen er kort �l indflydelse.  
 
Status lige nu er, at vi er 42 børn på skolen og forventer at blive minimum 55 i det kommende skoleår. Anja 
oplyser, at vi nyder stor opmærksomhed og mange henvender sig for at høre om muligheden for at få deres 
børn optaget på skolen.  
 



Vi er her og nu 8 voksne �lknytet skolen enten som direkte ansat eller �lknytet på faktura og forventer at 
ansæte endnu en lærer �l det kommende skoleår.  
 
Anja har �lkendegivet, at en økonomisk bæredyg�g skole, der stadig lever op �l vores værdier, skal have ca. 
150 elever.  
 
Det betyder, at bestyrelsen hele �den skal arbejde med det lange lys på for at kunne levere de bedste 
rammer for vores børn. 
 
Sluteligt en kæmpe tak �l Anja, Muska, Anja, Karen, Bjarne, Carina, Benja og Jessie for jeres dedikerede 
indsats i dagligdagen.  
 
Tak �l mine bestyrelseskollegaer for jeres drive og engagement. Tak  for alle de relevante, sjove og 
irriterende dialoger / diskussioner om skole.  
 
Sidste skud går �l alle jer forældre, som bare s�ller op og er med �l at sikre de bedste rammer og vilkår for 
vores Vor Frue Friskole – Vores skole. 
 
Tak.  


